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: 

Box 490, 129 04 Hägersten. Besöksadress Telefonvägen 30 

Telefon 08- 508 22 000. Fax 08- 508 22 099 

hagersten-liljeholmen@stockholm.se 

 

Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 28 augusti 2012 
 

Justerat den 28 augusti 2012 

  

 Godkänt via e-post 

Marianne Svensk    Kerstin Svenson 

                        

Plats: Förvaltningen, besöksrum 1 

Tid: Kl. 10-12 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Valter Lund  ledamot PRO 

Lars Åsberg ledamot SPF  

Rolf Lindquist  ledamot  SPF  

Bertil Wretlund         ersättare                      PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Ingrid Eriksson ersättare  SPF 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

 

Förvaltningen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg  avdelningschef för personalfrågor och utförare inom äldreomsorgen 

Anneli Rydström  sekreterare   

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Kerstin Svenson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4.  Anmälan av protokoll 

 

 Pensionärsrådet 2012-06-12 

 Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

 

 Rådet för funktionshinderfrågor 2012-06-07 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter på protokollet som lades till handlingarna. 

 

 

 



                                PROTOKOLL NR 7/2012 

                              

SAMMANTRÄDESDATUM 

                                              2012-08-

28 

                             SID 2 

(6) 

                                                                                                                                                                                                               

 

 
 Stadsdelsnämndens protokoll 2012-06-14 

 Ang. § 8 ”Redovisning av gemensam upphandling av konsumentvägledning.” 

Pensionärsrådet undrade om det finns någon konsumentvägledning när det gäller 

valfriheten inom förskola och äldreomsorg.  

 

Ingrid Widebäck informerade att 

 

 Information om olika utförare kan hämtas på stadens webbsida under Jämför 

service www.stockholm.se/Jamfor 

 Äldre Direkt, tfn. 08-508 80 65 65, är stadens kontaktcenter för äldrefrågor.  

 Äldre och anhöriga är också välkomna att kontakta stadsdelsförvaltningens 

biståndshandläggare, tfn. 508 22 000/508 22 500. 

 På Socialstyrelsens Äldreguide finns information om olika utförare. 

www.socialstyrelsen.se/aldreguiden 

 

 

 Kommunstyrelsens pensionärsråd 2012-06-05 

 Inget protokoll fanns att anmäla.  

 

§ 5. Planeringsfrågor – flyttas till sammanträdet i september 

 Anna Ambjörn, avdelningen för samhällsplanering, hade anmält 

 förhinder. Hon kommer istället till pensionärsrådets sammanträde den 25 september. 

 

Frågor till Anna Ambjörn kan lämnas till Anneli Rydström via telefon eller mejl. 

 

Pensionärsrådets synpunkter på ärendena 5, 6 och 15, tas upp med Anna på nästa 

sammanträde. Se under § 7. 

 

§ 6. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

 Yvonne Goldberg informerade om aktuella frågor inom äldreomsorgen. 

 

Trekantens servicehus 

Evakueringen av de boende på Trekantens servicehus genomförs i två etapper. Etapp 

1 avser de boende som bor på Lövholmsvägen 31 och etapp 2 de boende som bor på 

Lövholmsvägen 27. 

 

Etapp 1: Evakuering av de boende i 31:an har pågått under augusti. De boende har 

evakuerats till Fruängsgårdens servicehus, Älvsjö servicehus, Enskededalens 

servicehus samt till tomma servicehuslägenheter inom Trekantens servicehus, 

27:an. Under första veckan uppstod problem med att boende hade många 

flyttkartonger, vilket fördröjde flytten. Förvaltningen hade möte med flyttfirman 

och strategin lades om, som innebar att flyttfirman istället packade dagen innan 

flytten. Därefter har evakueringen gått bra.  

 

Personal från Trekantens servicehus har följt med, så att den boende fått sällskap 

under flytten och känt sig trygg vid ankomsten till det ”nya” servicehuset. 

Trekantens två flyttgeneraler har hjälpt de boende inför flytten samt svarat på 

frågor.  

 

http://www.stockholm.se/Jamfor
http://www.socialstyrelsen.se/aldreguiden
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Boende som evakuerats till Fruängsgårdens servicehus har framfört att de har haft 

svårigheter med att möblera sina lägenheter. Evakueringslägenheten är ungefär lika 

stor men har en helt annan planlösning än lägenheten på Trekantens servicehus. 

 

De boende är evakuerade under ca tre månader då badrummen i lägenheterna på 

Trekantens servicehus byggs om. 

 

Etapp 2: Den 18 september inbjuder förvaltningen de boende på Lövholmsvägen 27 

och deras anhöriga till informationsmöte om evakueringen av de boende i 27:an. På 

mötet deltar bland annat Maria Mannerholmen, stadsdelsdirektör, Gunnar Ohlsén, 

chef för avdelningen för samhällsplanering och lokalfrågor, Yvonne Goldberg och 

flyttgeneralerna Annika Greverud och Liselott Ljungqvist. 

 

Axelsbergs servicehus 

Fr.o.m. september avvecklas Axelsbergs servicehus som servicehus och övergår till 

seniorboende. Enligt Yvonne har övergången gått smidigt och bra. Av de 20 

boende har tre valt privat hemtjänstutförare och övriga kommunal 

hemtjänstutförare. 

 

Yvonne berättade att boende hört av sig, då de inte fått kontakt med den 

kommunala hemtjänsten. Yvonne har påtalat det för hemtjänstens enhetschef och 

alla berörda boende har nu fått information. 

 

Servicehuset har också haft en projektledare/flyttgeneral som hjälpt och informerat 

de boende under övergången. 

 

§ 7. Ärenden till stadsdelsnämnden 2012-08-30 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

Ärende 5: Ökad trafiksäkerhet i stadsdelen 

Pensionärsrådet vill peka på behovet av att öka trafiksäkerheten för de äldre i 

stadsdelen. Generellt bör hastigheten vara begränsad till 30 km/h vid vårdcentraler 

och äldreboenden. Lokalt i stadsdelen borde hastigheten sänkas till 30 km/h utanför 

vårdcentralen och äldreboendet i Axelsberg.  

 

Västertorp är ett annat område där hastigheten behöver sänkas till 30 km/h.  

 

Ett riskområde är också tvärbanans station vid Trekantens servicehus i Gröndal, där 

fotgängarna springer rakt över. 

 

 Ärende 6: Snöröjning och ansvarsområde 

 Pensionärsrådet tycker det är bra att frågan om snöröjning tas upp. 

Många äldre halkar och skadar sig på grund av dålig snöröjning och halkbekämpning 

av trottoarer och gångvägar. Förutom stort lidande för den drabbade är det också 

mycket kostsamt för samhället. Gunnar Carlsson berättade att enligt en nationell 

undersökning kostar halkolyckorna samhället 5-6 gånger mer än själva snöröjningen. 
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Det är viktigt att trottoarerna skottas före gatorna. Pensionärsrådet tycker att det 

behövs en inspektör, att det finns någon i stadsdelen som inspekterar att 

snöröjningen sköts. 

 

Bertil Wretlund informerade att äldre som inte kan skotta själva, kan få hjälp med 

det. En röd stör sätts upp vid infarten till huset, som markerar att snöröjning/öppning 

av snövall, ska utföras. 

 

 Ärende 8: Hemsjukvård 2015-Inriktning 

Pensionärsrådet anser att det är viktigt att den avancerade hemsjukvården i 

hemmet/ASIH, hålls samman och blir kvar i landstingets regi. Detta behöver 

förtydligas i förslaget. 

 

Ärende 13: Frekvent upptagning av sand från hårt trafikerade gator samt 

införande av nya städmaskiner i Stockholm 

 Pensionärsrådet hade inget att tillägga. 

 

 Ärende 14: Plansamråd för del av Liljeholmen 1:1 intill Gröndals kyrka 

 Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

 Ärende 15: Plansamråd för del av fastigheten Grågåsen 26 m.fl. i Aspudden 

 Pensionsrådet anser att det behövs parkeringsplatser vid förskolan.  

Förslaget är utformat utifrån att kollektivtrafik och gång- och cykeltrafik ska vara det 

primära transportsättet till förskolan. Det finns därför ingen korttidsparkering för 

hämtning och lämning med bil. Pensionärsrådet tycker förslaget är orealistiskt och 

menar att det kan bli trafikkaos i området, då det redan idag är fullt med parkerade 

bilar på kringliggande gator.  

 

§ 8. Rapport från förtroenderåden 

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Nästa förtroenderådsmöte hålls i slutet 

på september eller i början på oktober.  

 

Under sommaren har buskarna vuxit så att de ligger över trottoaren i 

Nybohovsbacken. Problemet har felanmälts till driftcentralen, men inga åtgärder har 

vidtagits. Förvaltningen uppmanar förtroenderådet att felanmäla igen.   

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Marianne hade inget aktuellt att 

rapportera från förtroenderådet. 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Nästa förtroenderådsmöte är den 11 

september.  

 

Axelsbergs förtroenderåd, Rolf Lindquist: Seniorhälsan och Micasa var med på 

förtroenderådets möte den15 augusti. Den 24 var det kräftskiva. Förtroenderådets 

sista arrangemang blir surströmmingsfesten den 11 september. Förtroenderådet 

upphör sedan.  

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Nästa möte är den 13 september.  

Oklarheter angående föreningarnas mötestider i samlingssalen togs upp.   
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Anneli kontrollerar med ansvariga på Fruängsgårdens servicehus. 

 

Åsens och Kransens förtroenderåd, Bertil Andersson: Bertil hade inget nytt att 

rapportera. 

 

§ 9. Övriga frågor   

  

Samlingslokaler  

Rolf Lindquist undrade om förvaltningen fått något besked från kulturförvaltningen 

angående hur uthyrning och bokning av samlingslokaler ska ske. 

 

Frågan kom upp vid ett möte på Axelsberg, där Micasa informerade att det finns 

planer på att idrotts- och kulturförvaltningen ska sköta uthyrning och bokning av 

större lokaler, såsom stora samlingslokalen på Axelsberg. 

 

Förvaltningen har inte fått någon mer information om detta, svarade Yvonne. 

Yvonne undersöker närmare och återkommer med svar.  

 

Pensionärsrådet har lämnat en skrivelse till äldrenämnden och KPR angående 

behovet av samlingslokaler, då frågan berör många pensionärsföreningar. Det är 

också viktigt att stadsdelsnämnden tar del av skrivelsen, se bilaga. 

 

Hövdingagården  

Marianne informerade att föreningarna och Seniorhälsan har samverkansmöte på 

Hövdingagården den 4 september. Samtliga PRO föreningar samarbetar med att 

arrangera resor och cirklar. 

 

Brandstationen 

Pensionärsrådet frågade om förvaltningen hade någon aktuell information om vad 

som händer med brandstationen. Förvaltningen återkommer med information. 

 

Förslag om Mälarängen 

Rolf Lindquist har läst i en lokaltidning om att det finns ett förslag om Mälarängen. 

Han önskade mer information om detta. 

 

Det finns inget förslag eller ärende till nämnden i augusti, svarade Yvonne. Hon 

återkommer med svar till pensionärsrådet.   

 

Inbjudningar 

Inbjudan till pjäsen och konferensen ”Leva hela livet levande” delades ut till 

pensionärsrådet. Inbjudan till ”Finska sånggillet” delades ut för vidare spridning. 

  

§ 10. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 25 september, kl. 10-12 med förmöte  

kl. 9.15. Plats: Stadsdelsförvaltningen, plan 9, besöksrum 1. Till sammanträdet 

inbjuds Anna Ambjörn, planeringssekretare.  

  

§ 11.  Sammanträdet avslutas 

 Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarade därmed mötet avslutat.  
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Vid protokollet: Anneli Rydström 


